

# ၂။ အိန္ဒြေ

## ၁။ အမ္ဗလဋ္ဌိကရာဟုလောဝါဒသုတ္တံ

၁၀၇။ ဧဝံ မေ သုတံ - ဧကံ သမယံ ဘဂဝါ ရာဇဂဟေ ဝိဟရတိ ဝေဠုဝနေ ကလန္ဒကနိဝါပေ။ တေန ခေါ ပန သမယေန အာယသ္မာ ရာဟုလော အမ္ဗလဋ္ဌိကာယံ ဝိဟရတိ။ အထ ခေါ ဘဂဝါ သာယနသမယံ ပဋိသလ္လာနာ ဝုဋ္ဌိတော ယေန အမ္ဗလဋ္ဌိကာ ယေနာယသ္မာ ရာဟုလော တေနပသင်္ကမိ။ အဒ္ဒသာ ခေါ အာယသ္မာ ရာဟုလော ဘဂဝန္တံ ဒုရတောဝ အာဂစ္ဆန္တံ။ ဒိသ္မာန အာသနံ ပညာပေသိ၊ ဥဒကဉ္စ ပါဒါနံ။ နိသီဒိ ဘဂဝါ ပညတ္တေ အာသနေ။ နိသဇ္ဇ ပါဒေ ပက္ခာလေသိ။ အာယသ္မာပိ ခေါ ရာဟုလော ဘဂဝန္တံ အဘိဝါဒေတွာ ဧကမန္တံ နိသီဒိ။

၁၀၈။ အထ ခေါ ဘဂဝါ ပရိတ္တံ ဥဒကာဝသေသံ ဥဒကာဓနေ ဌပေတွာ အာယသ္မန္တံ ရာဟုလံ အာမန္တေသိ - “ပဿသိ နော တံ၊ ရာဟုလ၊ ဣမံ ပရိတ္တံ ဥဒကာဝသေသံ ဥဒကာဓနေ ဌပိတ”န္တိ? “ဧဝံ၊ ဘန္တေ”။ “ဧဝံ ပရိတ္တကံ ခေါ၊ ရာဟုလ၊ တေသံ သာမညံ ယေသံ နတ္ထိ သမ္ပဇနမုသာဝါဒေ လဇ္ဇာ”တိ။ အထ ခေါ ဘဂဝါ ပရိတ္တံ ဥဒကာဝသေသံ ဆဉ္စေတွာ အာယသ္မန္တံ ရာဟုလံ အာမန္တေသိ - “ပဿသိ နော တံ၊ ရာဟုလ၊ ပရိတ္တံ ဥဒကာဝသေသံ ဆဉ္စိတ”န္တိ? “ဧဝံ၊ ဘန္တေ”။ “ဧဝံ ဆဉ္စိတံ ခေါ၊ ရာဟုလ၊ တေသံ သာမညံ ယေသံ နတ္ထိ သမ္ပဇနမုသာဝါဒေ လဇ္ဇာ”တိ။ အထ ခေါ ဘဂဝါ တံ ဥဒကာဓနံ နိက္ကုဋ္ဌိတွာ အာယသ္မန္တံ ရာဟုလံ အာမန္တေသိ - “ပဿသိ နော တံ၊ ရာဟုလ၊ ဣမံ ဥဒကာဓနံ နိက္ကုဋ္ဌိတ”န္တိ? “ဧဝံ၊ ဘန္တေ”။ “ဧဝံ နိက္ကုဋ္ဌိတံ ခေါ၊ ရာဟုလ၊ တေသံ သာမညံ ယေသံ နတ္ထိ သမ္ပဇနမုသာဝါဒေ လဇ္ဇာ”တိ။ အထ ခေါ ဘဂဝါ တံ ဥဒကာဓနံ ဥက္ကုဋ္ဌိတွာ အာယသ္မန္တံ ရာဟုလံ အာမန္တေသိ - “ပဿသိ နော တံ၊ ရာဟုလ၊ ဣမံ ဥဒကာဓနံ ရိတ္တံ တုစ္ဆ”န္တိ? “ဧဝံ၊ ဘန္တေ”။ “ဧဝံ ရိတ္တံ တုစ္ဆံ ခေါ၊ ရာဟုလ၊ တေသံ သာမညံ ယေသံ နတ္ထိ သမ္ပဇနမုသာဝါဒေ လဇ္ဇာ”တိ။ သေယျထာပိ၊ ရာဟုလ၊ ရညော နာဂေါ ဤသာဒန္တေ ဥရုဠဝါ [ဥဗ္ဗုဠဝါ (သီ။ ပီ။)] အဘိဇာတော သင်္ဂါမာဝစရော သင်္ဂါမဂတော ပုရိမေဟိပိ ပါဒေဟိ ကမ္မံ ကရောတိ၊ ပစ္စိမေဟိပိ ပါဒေဟိ ကမ္မံ ကရောတိ၊ ပုရိမေနပိ ကာယေန ကမ္မံ ကရောတိ၊ ပစ္စိမေနပိ ကာယေန ကမ္မံ ကရောတိ၊ သီသေနပိ ကမ္မံ ကရောတိ၊

ကဏ္ဍဟိပိ ကမ္မံ ကရောတိ, ဒန္တဟိပိ ကမ္မံ ကရောတိ, နဂုံဋ္ဌေနပိ ကမ္မံ ကရောတိ၊ ရက္ခတေဝ သောဏ္ဏံ။ တတ္ထ ဟတ္ထာရောဟဿ ဧဝံ ဟောတိ - ‘အယံ ခေါ ရညော နာဂေါ ဤသာဒန္တော ဥဂ္ဂဗ္ဗဝါ အဘိဇာတော သင်္ဂါမာဝစရော သင်္ဂါမဂတော ပုရိမေဟိပိ ပါဒေဟိ ကမ္မံ ကရောတိ, ပစ္စိမေဟိပိ ပါဒေဟိ ကမ္မံ ကရောတိ...ပေ... နဂုံဋ္ဌေနပိ ကမ္မံ ကရောတိ၊ ရက္ခတေဝ သောဏ္ဏံ။ အပရိစ္စတ္တံ ခေါ ရညော နာဂဿ ဇီဝိတ’န္တိ။ ယတော ခေါ, ရာဟုလ, ရညော နာဂေါ ဤသာဒန္တော ဥဂ္ဂဗ္ဗဝါ အဘိဇာတော သင်္ဂါမာဝစရော သင်္ဂါမဂတော ပုရိမေဟိပိ ပါဒေဟိ ကမ္မံ ကရောတိ, ပစ္စိမေဟိပိ ပါဒေဟိ ကမ္မံ ကရောတိ...ပေ... နဂုံဋ္ဌေနပိ ကမ္မံ ကရောတိ, သောဏ္ဏာယပိ ကမ္မံ ကရောတိ, တတ္ထ ဟတ္ထာရောဟဿ ဧဝံ ဟောတိ - ‘အယံ ခေါ ရညော နာဂေါ ဤသာဒန္တော ဥဂ္ဂဗ္ဗဝါ အဘိဇာတော သင်္ဂါမာဝစရော သင်္ဂါမဂတော ပုရိမေဟိပိ ပါဒေဟိ ကမ္မံ ကရောတိ, ပစ္စိမေဟိပိ ပါဒေဟိ ကမ္မံ ကရောတိ, ပုရိမေနပိ ကာယေန ကမ္မံ ကရောတိ, ပစ္စိမေနပိ ကာယေန ကမ္မံ ကရောတိ, သီသေနပိ ကမ္မံ ကရောတိ, ကဏ္ဍဟိပိ ကမ္မံ ကရောတိ, ဒန္တဟိပိ ကမ္မံ ကရောတိ, နဂုံဋ္ဌေနပိ ကမ္မံ ကရောတိ, သောဏ္ဏာယပိ ကမ္မံ ကရောတိ။ ပရိစ္စတ္တံ ခေါ ရညော နာဂဿ ဇီဝိတံ။ နတ္ထိ ဒါနိ ကိဉ္စိ ရညော နာဂဿ အကရဏီယ’န္တိ။ ဧဝမေဝ ခေါ, ရာဟုလ, ယဿ ကဿစိ သမ္ပဇနမုသာ ဝါဒေ နတ္ထိ လဇ္ဇေ, နာဟံ တဿ ကိဉ္စိ ပါပံ အကရဏီယန္တိ ဝဒါမိ။ တဿာတိဟ တေ, ရာဟုလ, ‘ဟဿာပိ န မုသာ ဘဏိဿာမိ’တိ - ဧဝံ ဧဝံ တေ, ရာဟုလ, သိက္ခိတဗ္ဗံ။

၁၀၉။ “တံ ကိံ မညသိ, ရာဟုလ, ကိမတ္ထိယော အာဒါသော”တိ? “ပစ္စဝေက္ခဏတ္ထော, ဘန္တေ”တိ။ “ဧဝမေဝ ခေါ, ရာဟုလ, ပစ္စဝေက္ခိတ္တာ ပစ္စဝေက္ခိတ္တာ ကာယေန ကမ္မံ ကတ္တဗ္ဗံ, ပစ္စဝေက္ခိတ္တာ ပစ္စဝေက္ခိတ္တာ ဝါစာယ ကမ္မံ ကတ္တဗ္ဗံ, ပစ္စဝေက္ခိတ္တာ ပစ္စဝေက္ခိတ္တာ မနဿ ကမ္မံ ကတ္တဗ္ဗံ။ ယဒေဝ တံ, ရာဟုလ, ကာယေန ကမ္မံ ကတ္တုကာမော အဟောသိ, တဒေဝ တေ ကာယကမ္မံ ပစ္စဝေက္ခိတ္တဗ္ဗံ - ‘ယံ န ခေါ အဟံ ဣဒံ ကာယေန ကမ္မံ ကတ္တုကာမော ဣဒံ မေ ကာယကမ္မံ အတ္တဗျာဗာဓာယပိ သံဝတ္ထေယျ, ပရဗျာဗာဓာယပိ သံဝတ္ထေယျ, ဥဘယဗျာဗာဓာယပိ သံဝတ္ထေယျ - အကုသလံ ဣဒံ ကာယကမ္မံ ဒုက္ခုဒြိယံ [ဒုက္ခုဒြိယံ, ဒုက္ခုဒြိယံ (က။)] ဒုက္ခဝိပါက’န္တိ? သစေ တံ, ရာဟုလ, ပစ္စဝေက္ခမာနော ဧဝံ ဇာနေယျာသိ - ‘ယံ ခေါ အဟံ ဣဒံ ကာယေန ကမ္မံ ကတ္တုကာမော ဣဒံ မေ ကာယကမ္မံ အတ္တဗျာဗာဓာယပိ သံဝတ္ထေယျ, ပရဗျာဗာဓာယပိ သံဝတ္ထေယျ,

ဥာယဗျာဗာဓာယပိ သံဝတ္တေယျ - အကုသလံ ဣဒံ ကာယကမ္မံ ဒုက္ခုဒြိယံ ဒုက္ခဝိပါက'န္တိ၊ ဧဝရူပံ တေ၊ ရာဟုလ၊ ကာယေန ကမ္မံ သသက္ကံ န ကရဏီယံ [သံသက္ကံ န စ ကရဏီယံ (က။)]။ သစေ ပန တံ၊ ရာဟုလ၊ ပစ္စဝေက္ခမာနော ဧဝံ ဇနေယျာသိ - 'ယံ ခေါ အဟံ ဣဒံ ကာယေန ကမ္မံ ကတ္ထုကာမော ဣဒံ မေ ကာယကမ္မံ နေဝတ္တဗျာဗာဓာယပိ သံဝတ္တေယျ၊ န ပရဗျာဗာဓာယပိ သံဝတ္တေယျ၊ န ဥာယဗျာဗာဓာယပိ သံဝတ္တေယျ - ကုသလံ ဣဒံ ကာယကမ္မံ သုခုဒြိယံ သုခဝိပါက'န္တိ၊ ဧဝရူပံ တေ၊ ရာဟုလ၊ ကာယေန ကမ္မံ ကရဏီယံ။

“ကရောဇ္ဇေနပိ တေ၊ ရာဟုလ၊ ကာယေန ကမ္မံ တဒေဝ တေ ကာယကမ္မံ ပစ္စဝေက္ခိတဗ္ဗံ - 'ယံ န ခေါ အဟံ ဣဒံ ကာယေန ကမ္မံ ကရောမိ ဣဒံ မေ ကာယကမ္မံ အတ္တဗျာဗာဓာယပိ သံဝတ္တတိ၊ ပရဗျာဗာဓာယပိ သံဝတ္တတိ၊ ဥာယဗျာဗာဓာယပိ သံဝတ္တတိ - အကုသလံ ဣဒံ ကာယကမ္မံ ဒုက္ခုဒြိယံ ဒုက္ခဝိပါက'န္တိ? သစေ ပန တံ၊ ရာဟုလ၊ ပစ္စဝေက္ခမာနော ဧဝံ ဇနေယျာသိ - 'ယံ ခေါ အဟံ ဣဒံ ကာယေန ကမ္မံ ကရောမိ ဣဒံ မေ ကာယကမ္မံ အတ္တဗျာဗာဓာယပိ သံဝတ္တတိ၊ ပရဗျာဗာဓာယပိ သံဝတ္တတိ၊ ဥာယဗျာဗာဓာယပိ သံဝတ္တတိ - အကုသလံ ဣဒံ ကာယကမ္မံ ဒုက္ခုဒြိယံ ဒုက္ခဝိပါက'န္တိ၊ ပဋိသံဟရေယျာသိ တံ၊ ရာဟုလ၊ ဧဝရူပံ ကာယကမ္မံ။ သစေ ပန တံ၊ ရာဟုလ၊ ပစ္စဝေက္ခမာနော ဧဝံ ဇနေယျာသိ - 'ယံ ခေါ အဟံ ဣဒံ ကာယေန ကမ္မံ ကရောမိ ဣဒံ မေ ကာယကမ္မံ နေဝတ္တဗျာဗာဓာယပိ သံဝတ္တတိ၊ န ပရဗျာဗာဓာယပိ သံဝတ္တတိ၊ န ဥာယဗျာဗာဓာယပိ သံဝတ္တတိ - ကုသလံ ဣဒံ ကာယကမ္မံ သုခုဒြိယံ သုခဝိပါက'န္တိ၊ အနုပဒဇ္ဇေယျာသိ တံ၊ ရာဟုလ၊ ဧဝရူပံ ကာယကမ္မံ။

“ကတ္တပိ တေ၊ ရာဟုလ၊ ကာယေန ကမ္မံ တဒေဝ တေ ကာယကမ္မံ ပစ္စဝေက္ခိတဗ္ဗံ - 'ယံ န ခေါ အဟံ ဣဒံ ကာယေန ကမ္မံ အကာသိ ဣဒံ မေ ကာယကမ္မံ အတ္တဗျာဗာဓာယပိ သံဝတ္တတိ [သံဝတ္တိ (ပိ။)]၊ ပရဗျာဗာဓာယပိ သံဝတ္တတိ၊ ဥာယဗျာဗာဓာယပိ သံဝတ္တတိ - အကုသလံ ဣဒံ ကာယကမ္မံ ဒုက္ခုဒြိယံ ဒုက္ခဝိပါက'န္တိ? သစေ ခေါ တံ၊ ရာဟုလ၊ ပစ္စဝေက္ခမာနော ဧဝံ ဇနေယျာသိ - 'ယံ ခေါ အဟံ ဣဒံ ကာယေန ကမ္မံ အကာသိ၊ ဣဒံ မေ ကာယကမ္မံ အတ္တဗျာဗာဓာယပိ သံဝတ္တတိ၊ ပရဗျာဗာဓာယပိ သံဝတ္တတိ၊ ဥာယဗျာဗာဓာယပိ သံဝတ္တတိ - အကုသလံ ဣဒံ ကာယကမ္မံ ဒုက္ခုဒြိယံ ဒုက္ခဝိပါက'န္တိ၊ ဧဝရူပံ တေ၊ ရာဟုလ၊ ကာယကမ္မံ သတ္တရိ ဝါ ဝိညုသု ဝါ

သပြေဟူစာရီသု ဒေသေတမ္ပံ၊ ဝိဝရိတမ္ပံ၊ ဥတ္တာနီကာတမ္ပံ၊ ဒေသေတွာ ဝိဝရိတွာ ဥတ္တာနီကတွာ အာယတိံ သံဝရံ အာပဇ္ဇိတမ္ပံ။ သစေ ပန တံ၊ ရာဟုလ၊ ပစ္စဝေက္ခမာနော ဧဝံ ဇာနေယျာသိ - ‘ယံ ခေါ အဟံ ဣဒံ ကာယေန ကမ္မံ အကာသိံ ဣဒံ မေ ကာယကမ္မံ နေဝတ္တဗျာဗာဓာယပိ သံဝတ္တတိ၊ န ပရဗျာဗာဓာယပိ သံဝတ္တတိ၊ န ဥဘယဗျာဗာဓာယပိ သံဝတ္တတိ - ကုသလံ ဣဒံ ကာယကမ္မံ သုခုဒြိယံ သုခဝိပါက’န္တိ၊ တေ နေဝ တံ၊ ရာဟုလ၊ ပီတိပါမောဇ္ဇေန ဝိဟရေယျာသိ အဟောရတ္တာနုသိန္တိ ကုသလေသု ဓမ္မေသု။

၁၁၀။ “ယဒေဝ တံ၊ ရာဟုလ၊ ဝါစယ ကမ္မံ ကတ္ထုကာမော အဟောသိံ၊ တဒေဝ တေ ဝစီကမ္မံ ပစ္စဝေက္ခိ တမ္ပံ - ‘ယံ န ခေါ အဟံ ဣဒံ ဝါစယ ကမ္မံ ကတ္ထုကာမော ဣဒံ မေ ဝစီကမ္မံ အတ္တဗျာဗာဓာယပိ သံဝတု တေယျ၊ ပရဗျာဗာဓာယပိ သံဝတ္တေယျ၊ ဥဘယဗျာဗာဓာယပိ သံဝတ္တေယျ - အကုသလံ ဣဒံ ဝစီကမ္မံ ဒု က္ခုဒြိယံ ဒုက္ခဝိပါက’န္တိ? သစေ တံ၊ ရာဟုလ၊ ပစ္စဝေက္ခမာနော ဧဝံ ဇာနေယျာသိ - ‘ယံ ခေါ အဟံ ဣဒံ ဝါစယ ကမ္မံ ကတ္ထုကာမော ဣဒံ မေ ဝစီကမ္မံ အတ္တဗျာဗာဓာယပိ သံဝတ္တေယျ၊ ပရဗျာဗာဓာယပိ သံဝတ္တေယျ၊ ဥဘယဗျာဗာဓာယပိ သံဝတ္တေယျ - အကုသလံ ဣဒံ ဝစီကမ္မံ ဒုက္ခုဒြိယံ ဒုက္ခဝိပါက’န္တိ၊ ဧဝရူပံ တေ၊ ရာဟုလ၊ ဝါစယ ကမ္မံ သသက္ကံ န ကရဏီယံ။ သစေ ပန တံ၊ ရာဟုလ၊ ပစ္စဝေက္ခမာနော ဧဝံ ဇာနေယျာသိ - ‘ယံ ခေါ အဟံ ဣဒံ ဝါစယ ကမ္မံ ကတ္ထုကာမော ဣဒံ မေ ဝစီကမ္မံ နေဝတ္တဗျာဗာဓာယပိ သံဝတ္တေယျ၊ န ပရဗျာဗာဓာယပိ သံဝတ္တေယျ - ကုသလံ ဣဒံ ဝစီကမ္မံ သုခုဒြိယံ သုခဝိပါက’န္တိ၊ ဧဝရူပံ တေ၊ ရာဟုလ၊ ဝါစယ ကမ္မံ ကရဏီယံ။

“ကရောဇ္ဇေနပိ၊ ရာဟုလ၊ ဝါစယ ကမ္မံ တဒေဝ တေ ဝစီကမ္မံ ပစ္စဝေက္ခိတမ္ပံ - ‘ယံ န ခေါ အဟံ ဣဒံ ဝါစယ ကမ္မံ ကရောမိ ဣဒံ မေ ဝစီကမ္မံ အတ္တဗျာဗာဓာယပိ သံဝတ္တတိ၊ ပရဗျာဗာဓာယပိ သံဝတ္တတိ၊ ဥဘယဗျာဗာဓာယပိ သံဝတ္တတိ - အကုသလံ ဣဒံ ဝစီကမ္မံ ဒုက္ခုဒြိယံ ဒုက္ခဝိပါက’န္တိ? သစေ ပန တံ၊ ရာဟုလ၊ ပစ္စဝေက္ခမာနော ဧဝံ ဇာနေယျာသိ - ‘ယံ ခေါ အဟံ ဣဒံ ဝါစယ ကမ္မံ ကရောမိ ဣဒံ မေ ဝစီကမ္မံ အတ္တဗျာဗာဓာယပိ သံဝတ္တတိ၊ ပရဗျာဗာဓာယပိ သံဝတ္တတိ၊ ဥဘယဗျာဗာဓာယပိ သံဝတ္တတိ - အကုသလံ ဣဒံ ဝစီကမ္မံ ဒုက္ခုဒြိယံ ဒုက္ခဝိပါက’န္တိ၊ ပဋိသံဟရေယျာသိ တံ၊ ရာဟုလ၊ ဧဝရူပံ ဝစီကမ္မံ။ သစေ ပန တံ၊ ရာဟုလ၊ ပစ္စဝေက္ခမာနော ဧဝံ ဇာနေယျာသိ - ‘ယံ ခေါ အဟံ ဣဒံ ဝါစယ ကမ္မံ ကရောမိ ဣဒံ မေ

ဝစီကမ္မိ နေဝတ္တဗျာဗာဓာယပိ သံဝတ္တတိ, န ပရဗျာဗာဓာယပိ သံဝတ္တတိ, န ဥဘယဗျာဗာဓာယပိ သံဝတ္တတိ - ကုသလံ ဣဒံ ဝစီကမ္မိ သုခုဒြိယံ သုခဝိပါက'န္တိ, အနုပဒဇ္ဇေယျာသိ, တံ ရာဟုလ, ဧဝရူပံ ဝစီကမ္မိ။

“ကတ္တပိ တေ, ရာဟုလ, ဝါစာယ ကမ္မိ တဒေဝ တေ ဝစီကမ္မိ ပစ္စဝေက္ခိတဗ္ဗံ - ‘ယံ န ခေါ အဟံ ဣဒံ ဝါစာယ ကမ္မိ အကာသိ ဣဒံ မေ ဝစီကမ္မိ အတ္တဗျာဗာဓာယပိ သံဝတ္တတိ [သံဝတ္တိ (သီ။ ပီ။)], ပရဗျာဗာဓာယပိ သံဝတ္တတိ, ဥဘယဗျာဗာဓာယပိ သံဝတ္တတိ - အကုသလံ ဣဒံ ဝစီကမ္မိ ဒုက္ခဒြိယံ ဒုက္ခဝိပါက'နုတိ? သစေ ခေါ တံ, ရာဟုလ, ပစ္စဝေက္ခမာနော ဧဝံ ဇာနေယျာသိ - ‘ယံ ခေါ အဟံ ဣဒံ ဝါစာယ ကမ္မိ အကာသိ ဣဒံ မေ ဝစီကမ္မိ အတ္တဗျာဗာဓာယပိ သံဝတ္တတိ, ပရဗျာဗာဓာယပိ သံဝတ္တတိ, ဥဘယဗျာဗာဓာယပိ သံဝတ္တတိ - အကုသလံ ဣဒံ ဝစီကမ္မိ ဒုက္ခဒြိယံ ဒုက္ခဝိပါက'န္တိ, ဧဝရူပံ တေ, ရာဟုလ, ဝစီကမ္မိ သတ္ထရိ ဝါ ဝိညုသု ဝါ သဗြဟ္မစာရီသု ဒေသေတဗ္ဗံ, ဝိဝရိတဗ္ဗံ, ဥတ္တာနိကတ္တဗ္ဗံ၊ ဒေသေတွာ ဝိဝရိတွာ ဥတုတာနိကတွာ အာယတိ သံဝရံ အာပဇ္ဇိတဗ္ဗံ။ သစေ ပန တံ, ရာဟုလ, ပစ္စဝေက္ခမာနော ဧဝံ ဇာနေယျာသိ - ‘ယံ ခေါ အဟံ ဣဒံ ဝါစာယ ကမ္မိ အကာသိ ဣဒံ မေ ဝစီကမ္မိ နေဝတ္တဗျာဗာဓာယပိ သံဝတ္တတိ, န ပရဗျာဗာဓာယပိ သံဝတ္တတိ, န ဥဘယဗျာဗာဓာယပိ သံဝတ္တတိ - ကုသလံ ဣဒံ ဝစီကမ္မိ သုခုဒြိယံ သုခဝိပါက'န္တိ, တေနေဝ တံ, ရာဟုလ, ပီတိပါမောဇ္ဇေန ဝိဟရေယျာသိ အဟောရတ္တာနုသိက္ခိ ကုသလေသု ဓမ္မေ သု။

၁၁၁။ “ယဒေဝ တံ, ရာဟုလ, မနသာ ကမ္မိ ကတ္တုကာမော အဟောသိ, တဒေဝ တေ မနောကမ္မိ ပစ္စဝေက္ခိတဗ္ဗံ - ‘ယံ န ခေါ အဟံ ဣဒံ မနသာ ကမ္မိ ကတ္တုကာမော ဣဒံ မေ မနောကမ္မိ အတ္တဗျာဗာဓာယပိ သံဝတ္တေယျ, ပရဗျာဗာဓာယပိ သံဝတ္တေယျ, ဥဘယဗျာဗာဓာယပိ သံဝတ္တေယျ - အကုသလံ ဣဒံ မနောကမ္မိ ဒုက္ခဒြိယံ ဒုက္ခဝိပါက'န္တိ? သစေ တံ, ရာဟုလ, ပစ္စဝေက္ခမာနော ဧဝံ ဇာနေယျာသိ - ‘ယံ ခေါ အဟံ ဣဒံ မနသာ ကမ္မိ ကတ္တုကာမော ဣဒံ မေ မနောကမ္မိ အတ္တဗျာဗာဓာယပိ သံဝတ္တေယျ, ပရဗျာဗာဓာယပိ သံဝတ္တေယျ, ဥဘယဗျာဗာဓာယပိ သံဝတ္တေယျ - အကုသလံ ဣဒံ မနောကမ္မိ ဒုက္ခဒြိယံ ဒုက္ခဝိပါက'န္တိ, ဧဝရူပံ တေ, ရာဟုလ, မနသာ ကမ္မိ သသက္ကံ န ကရဏီယံ။ သစေ ပန တံ, ရာဟုလ, ပစ္စဝေက္ခမာနော ဧဝံ ဇာနေယျာသိ - ‘ယံ ခေါ

အဟံ က္လိဒံ မနသာ ကမ္မံ ကတ္ထုကာမော က္လိဒံ မေ မနောကမ္မံ နေဝတ္တဗျာဗာဓာယပိ သံဝတ္ထေယျ၊ န ပရ ဗျာဗာဓာယပိ သံဝတ္ထေယျ၊ န ဥဘယဗျာဗာဓာယပိ သံဝတ္ထေယျ - ကုသလံ က္လိဒံ မနောကမ္မံ သုခုဒြိယံ သုခဝိပါက'န္တိ၊ ဧဝရူပံ တေ၊ ရာဟုလ၊ မနသာ ကမ္မံ ကရဏီယံ။

“ကရောဇ္ဇေနပိ တေ၊ ရာဟုလ၊ မနသာ ကမ္မံ တဒေဝ တေ မနောကမ္မံ ပစ္စဝေက္ခိတဗ္ဗံ - ‘ယံ န ခေါ အဟံ က္လိဒံ မနသာ ကမ္မံ ကရောမိ က္လိဒံ မေ မနောကမ္မံ အတ္တဗျာဗာဓာယပိ သံဝတ္တတိ၊ ပရဗျာဗာဓာယပိ သံဝတ္တတိ၊ ဥဘယဗျာဗာဓာယပိ သံဝတ္တတိ - အကုသလံ က္လိဒံ မနောကမ္မံ ဒုက္ခုဒြိယံ ဒုက္ခဝိပါက'န္တိ? သစေ ပန တံ၊ ရာဟုလ၊ ပစ္စဝေက္ခမာနော ဧဝံ ဇာနေယျာသိ - ‘ယံ ခေါ အဟံ က္လိဒံ မနသာ ကမ္မံ ကရောမိ က္လိဒံ မေ မနောကမ္မံ အတ္တဗျာဗာဓာယပိ သံဝတ္တတိ၊ ပရဗျာဗာဓာယပိ သံဝတ္တတိ၊ ဥဘယဗျာဗာဓာယပိ သံဝတ္တတိ - အကုသလံ က္လိဒံ မနောကမ္မံ ဒုက္ခုဒြိယံ ဒုက္ခဝိပါက'န္တိ၊ ပဋိသံဟရေယျာသိ တံ၊ ရာဟုလ၊ ဧဝရူပံ မနောကမ္မံ။ သစေ ပန တံ၊ ရာဟုလ၊ ပစ္စဝေက္ခမာနော ဧဝံ ဇာနေယျာသိ - ‘ယံ ခေါ အဟံ က္လိဒံ မနသာ ကမ္မံ ကရောမိ က္လိဒံ မေ မနောကမ္မံ နေဝတ္တဗျာဗာဓာယပိ သံဝတ္တတိ၊ န ပရဗျာဗာဓာယပိ သံဝတ္တတိ၊ န ဥဘယဗျာဗာဓာယပိ သံဝတ္တတိ - ကုသလံ က္လိဒံ မနောကမ္မံ သုခုဒြိယံ သုခဝိပါက'န္တိ၊ အနုပဒဇ္ဇေယျာသိ တံ၊ ရာဟုလ၊ ဧဝရူပံ မနောကမ္မံ။

“ကတ္တာပိ တေ၊ ရာဟုလ၊ မနသာ ကမ္မံ တဒေဝ တေ မနောကမ္မံ ပစ္စဝေက္ခိတဗ္ဗံ - ‘ယံ န ခေါ အဟံ က္လိဒံ မနသာ ကမ္မံ အကာသီ က္လိဒံ မေ မနောကမ္မံ အတ္တဗျာဗာဓာယပိ သံဝတ္တတိ [သံဝတ္တိ (သီ။ ပီ။)]၊ ပရဗျာဗာဓာယပိ သံဝတ္တတိ၊ ဥဘယဗျာဗာဓာယပိ သံဝတ္တတိ - အကုသလံ က္လိဒံ မနောကမ္မံ ဒုက္ခုဒြိယံ ဒုက္ခဝိပါက'န္တိ? သစေ ခေါ တံ၊ ရာဟုလ၊ ပစ္စဝေက္ခမာနော ဧဝံ ဇာနေယျာသိ - ‘ယံ ခေါ အဟံ က္လိဒံ မနသာ ကမ္မံ အကာသီ က္လိဒံ မေ မနောကမ္မံ အတ္တဗျာဗာဓာယပိ သံဝတ္တတိ၊ ပရဗျာဗာဓာယပိ သံဝတ္တတိ၊ ဥဘယဗျာဗာဓာယပိ သံဝတ္တတိ - အကုသလံ က္လိဒံ မနောကမ္မံ ဒုက္ခုဒြိယံ ဒုက္ခဝိပါက'န္တိ၊ ဧဝရူပံ ပန [ဧဝရူပေ (သီ။ ပီ။)]၊ ဧဝရူပေ ပန [သျှာ။ ကံ။] တေ၊ ရာဟုလ၊ မနောကမ္မံ [မနောကမ္မေ (သီ။ သျှာ။ ကံ။ ပီ။)] အဇ္ဈိယိတဗ္ဗံ ဟရာယိတဗ္ဗံ ဇိဂုစ္ဆိတဗ္ဗံ၊ အဇ္ဈိယိတွာ ဟရာယိတွာ ဇိဂုစ္ဆိတွာ အာယတံ သံဝရံ အာပဇ္ဇိတဗ္ဗံ။ သစေ ပန တံ၊ ရာဟုလ၊ ပစ္စဝေက္ခမာနော ဧဝံ ဇာနေယျာသိ - ‘ယံ ခေါ အဟံ က္လိဒံ မနသာ ကမ္မံ

အကာသိ ဣဒံ မေ မနောကမ္မံ နေဝတ္တဗျာဗာဓာယပိ သံဝတ္တတိ၊ န ပရဗျာဗာဓာယပိ သံဝတ္တတိ၊ န ဥ  
ဘယဗျာဗာဓာယပိ သံဝတ္တတိ - ကုသလံ ဣဒံ မနောကမ္မံ သုခုဒြိယံ သုခဝိပါက'န္တိ၊ တေနေဝ တံ၊ ရာဟု  
လ၊ ပီတိပါမောဇ္ဇေန ဝိဟရေယျာသိ အဟောရတ္တာနုသိက္ခိ ကုသလေသု ဓမ္မေသု။

၁၁၂။ “ယေ ဟိ ကေစိ၊ ရာဟုလ၊ အတိတမဒ္ဓါနံ သမဏာ ဝါ ဗြာဟ္မဏာ ဝါ ကာယကမ္မံ ပရိသောဓေသုံ၊  
ဝစီကမ္မံ ပရိသောဓေသုံ၊ မနောကမ္မံ ပရိသောဓေသုံ၊ သဗ္ဗေ တေ ဧဝမေဝံ ပစ္စဝေက္ခိတ္တာ ပစ္စဝေက္ခိတ္တာ  
ကာယကမ္မံ ပရိသောဓေသုံ၊ ပစ္စဝေက္ခိတ္တာ ပစ္စဝေက္ခိတ္တာ ဝစီကမ္မံ ပရိသောဓေသုံ၊ ပစ္စဝေက္ခိတ္တာ ပစ္စဝေ  
က္ခိတ္တာ မနောကမ္မံ ပရိသောဓေသုံ။ ယေပိ ဟိ ကေစိ၊ ရာဟုလ၊ အနာဂတမဒ္ဓါနံ သမဏာ ဝါ ဗြာဟ္မဏာ  
ဝါ ကာယကမ္မံ ပရိသောဓေသန္တိ၊ ဝစီကမ္မံ ပရိသောဓေသန္တိ၊ မနောကမ္မံ ပရိသောဓေသန္တိ၊ သဗ္ဗေ တေ  
ဧဝမေဝံ ပစ္စဝေက္ခိတ္တာ ပစ္စဝေက္ခိတ္တာ ကာယကမ္မံ ပရိသောဓေသန္တိ၊ ပစ္စဝေက္ခိတ္တာ ပစ္စဝေက္ခိတ္တာ ဝစီက  
မ္မံ ပရိသောဓေသန္တိ၊ ပစ္စဝေက္ခိတ္တာ ပစ္စဝေက္ခိတ္တာ မနောကမ္မံ ပရိသောဓေသန္တိ။ ယေပိ ဟိ ကေစိ၊ ရာဟု  
လ၊ ဧတရဟိ သမဏာ ဝါ ဗြာဟ္မဏာ ဝါ ကာယကမ္မံ ပရိသောဓေန္တိ၊ ဝစီကမ္မံ ပရိသောဓေန္တိ၊ မနောကမ္မံ  
ပရိသောဓေန္တိ၊ သဗ္ဗေ တေ ဧဝမေဝံ ပစ္စဝေက္ခိတ္တာ ပစ္စဝေက္ခိတ္တာ ကာယကမ္မံ ပရိသောဓေန္တိ၊ ပစ္စဝေက္ခိ  
တ္တာ ပစ္စဝေက္ခိတ္တာ ဝစီကမ္မံ ပရိသောဓေန္တိ၊ ပစ္စဝေက္ခိတ္တာ ပစ္စဝေက္ခိတ္တာ မနောကမ္မံ ပရိသောဓေန္တိ။ တဿူ  
တိဟ၊ ရာဟုလ၊ ‘ပစ္စဝေက္ခိတ္တာ ပစ္စဝေက္ခိတ္တာ ကာယကမ္မံ ပရိသောဓေသာမိ၊ ပစ္စဝေက္ခိတ္တာ ပစ္စဝေက္ခိ  
တ္တာ ဝစီကမ္မံ ပရိသောဓေသာမိ၊ ပစ္စဝေက္ခိတ္တာ ပစ္စဝေက္ခိတ္တာ မနောကမ္မံ ပရိသောဓေသာမိ’တိ - ဧဝံ  
တေ၊ ရာဟုလ၊ သိက္ခိတဗ္ဗ”န္တိ။

ဣဒမဝေါစ ဘဂဝါ။ အတ္တမနော အာယဿူ ရာဟုလော ဘဂဝတော ဘာသိတံ အဘိနန္တိတိ။

အမ္မလဋ္ဌိကရာဟုလောဝါဒသုတ္တံ နိဋ္ဌိတံ ပဌမံ။